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PROTOKÓŁ Nr XXI/08 
z sesji Rady Gminy Ornontowice, która odbyła si ę w dniu 30.04.2008r. 

w godz. 15 15 – 2040 w sali konferencyjnej Rady Gminy. 
 
 
Obecni według załączonej listy obecności - załącznik nr 1, 2, 3 do protokołu. 
 
Ad. 1 i 2 
Przewodniczący Rady Gminy powitał obecnych na sesji radnych oraz przybyłych 
zaproszonych gości stwierdzając, Ŝe na statutowy stan 15 radnych obecnych jest 15, 
co stanowi sesję prawomocną do podejmowania uchwał. Przewodniczący powitał 
gości (zgodnie z listą obecności). 
 
W dalszej kolejności przeszedł do odczytania porządku obrad :  

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie jej prawomocności. 
2. Uwagi do porządku obrad.  
3. Przyjęcie protokołu z ostatniej sesji. 
4. Odpowiedzi na interpelacje radnych.  
5. Ochrona środowiska i problematyka górnicza w Gminie Ornontow ice. 
6. Sprawozdanie Przewodniczących Komisji Stałych z prac między sesjami. 
7. Informacja o realizacji uchwał i pracy Zespołu Kierującego Urzędem Gminy 

między sesjami. 
8. Informacja Wójta i Skarbnika Gminy o sytuacji finansowej Gminy. 
9. Podjęcie uchwał w sprawie : 
a) zmian budŜetu gminy na rok 2008, 
b) przyjęcia „Planu Odnowy Miejscowości na lata 2008-2014 – Gmina 

Ornontowice”, 
c) przyjęcia „Gminnego planu gospodarki odpadami w Ornontowicach – 

aktualizacja_01”, 
d) określenia górnych stawek opłat ponoszonych przez właścicieli nieruchomości  

za usługi w zakresie odbierania odpadów komunalnych oraz opróŜnienia 
zbiorników bezodpływowych na terenie Gminy Ornontowice, 

e) zatwierdzenia projektu systemowego „Razem dąŜymy do sukcesu – aktywna 
integracja w Gminie Ornontowice”, 

f) przystąpienia do sporządzenia „Studium uwarunkowań i kierunków 
zagospodarowania przestrzennego Gminy Ornontowice”, 

g) przystąpienia do sporządzenia „Studium uwarunkowań i kierunków 
zagospodarowania przestrzennego Gminy Ornontowice” dla działki 1916/4, 

h) zbycia w drodze przetargu działek połoŜonych w Ornontowicach przy ulicy 
śabik, 

i) zmiany Uchwały Nr LII/348/06 Rady Gminy Ornontowice z dnia 21.06.2006r.  
w sprawie sposobu podziału środków na doskonalenie zawodowe nauczycieli, 
form tegoŜ doskonalenia oraz zasad i trybu przyznawania tych środków, 

j) zmian w Statucie Zakładu Gospodarki Komunalnej i Wodociągowej, 
k) przyjęcia zmian do regulaminu dostarczenia wody i odprowadzania ścieków 

na terenie Gminy Ornontowice, 
l) zmiany w Uchwale Rady Gminy Ornontowice dotyczącej udzielenia dotacji 

celowej na pomoc finansową dla Powiatu Mikołowskiego, 
m) zmian w uchwale w sprawie ustanowienia statuetki o nazwie „Ornontowickie 

Bzy” dla uhonorowania osób zasłuŜonych dla społeczności gminy, 
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n) wyraŜenia zgody na uŜycie herbu Gminy Ornontowice. 
10. Sprawy bieŜące.  
11. Informacja o realizacji inwestycji w gminie. 
12. Interpelacje radnych. 
13. Wolne głosy i wnioski. 
14. Zakończenie sesji. 

 
Przewodniczący Rady odczytał porządek obrad. Następnie oznajmił, Ŝe w związku  
z koniecznością zwołania dodatkowej sesji 12 maja br., w uzgodnieniu z Wójtem 
wnosi o przesunięcie 3 projektów uchwał na w/w sesję, tj. projektów uchwał w 
sprawie: 
 

a) przystąpienia do sporządzenia „Studium uwarunkowań i kierunków 
zagospodarowania przestrzennego Gminy Ornontowice”, 

b) przystąpienia do sporządzenia „Studium uwarunkowań i kierunków 
zagospodarowania przestrzennego Gminy Ornontowice” dla działki 1916/4, 

c) zmiany w Uchwale Rady Gminy Ornontowice dotyczącej udzielenia dotacji 
celowej na pomoc finansową dla Powiatu Mikołowskiego. 

 
Zmiany do porządku zostały przyjęte jednogłośnie. 
 
Porządek po zmianach: 
 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie jej prawomocności. 
2. Uwagi do porządku obrad.  
3. Przyjęcie protokołu z ostatniej sesji. 
4. Odpowiedzi na interpelacje radnych.  
5. Ochrona środowiska i problematyka górnicza w Gminie Ornontow ice. 
6. Sprawozdanie Przewodniczących Komisji Stałych z prac między sesjami. 
7. Informacja o realizacji uchwał i pracy Zespołu Kierującego Urzędem Gminy 

między sesjami. 
8. Informacja Wójta i Skarbnika Gminy o sytuacji finansowej Gminy. 
9. Podjęcie uchwał w sprawie : 
a) zmian budŜetu gminy na rok 2008, 
b) przyjęcia „Planu Odnowy Miejscowości na lata 2008-2014 – Gmina 

Ornontowice”, 
c) przyjęcia „Gminnego planu gospodarki odpadami w Ornontowicach – 

aktualizacja_01”, 
d) określenia górnych stawek opłat ponoszonych przez właścicieli 

nieruchomości za usługi w zakresie odbierania odpadów komunalnych oraz 
opróŜnienia zbiorników bezodpływowych na terenie Gminy Ornontowice, 

e) zatwierdzenia projektu systemowego „Razem dąŜymy do sukcesu – aktywna 
integracja w Gminie Ornontowice”, 

f) zbycia w drodze przetargu działek połoŜonych w Ornontowicach przy ulicy 
śabik, 

g) zmiany Uchwały Nr LII/348/06 Rady Gminy Ornontowice z dnia 21.06.2006r.  
w sprawie sposobu podziału środków na doskonalenie zawodowe 
nauczycieli, form tegoŜ doskonalenia oraz zasad i trybu przyznawania tych 
środków, 

h) zmian w Statucie Zakładu Gospodarki Komunalnej i Wodociągowej, 
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i) przyjęcia zmian do regulaminu dostarczenia wody i odprowadzania ścieków 
na terenie Gminy Ornontowice, 

j) zmian w uchwale w sprawie ustanowienia statuetki o nazwie „Ornontowickie 
Bzy” dla uhonorowania osób zasłuŜonych dla społeczności gminy, 

k) wyraŜenia zgody na uŜycie herbu Gminy Ornontowice. 
10. Sprawy bieŜące.  
11. Informacja o realizacji inwestycji w gminie. 
12. Interpelacje radnych. 
13. Wolne głosy i wnioski. 
14. Zakończenie sesji. 

 
Porządek obrad został przyjęty jednogłośnie. 
 
Ad. 3 
Protokół z ostatniej sesji zostały przyjęty jednogłośnie, bez uwag. 
 
Ad. 4 
Interpelacji nie wniesiono. 
 
Ad. 5 
Przewodniczący Rady przypomniał, iŜ wiodącym tematem sesji jest „Ochrona 
środowiska i problematyka górnicza w Gminie Ornontow ice”. 
 
Następnie Przewodniczący Komisji branŜowej Piotr Szołtysek powitał zaproszonych 
gości, prosząc o zabranie głosu Kierownika WŚPiGG – Panią Justynę Sittek – Goj. 
Wspomniała ona o róŜnych sferach prowadzonego przez Wydział zakresu spraw.  
 
Wspomniała m.in. o  

• dofinansowaniu do ekologicznego ogrzewania budynków mieszkalnych (nowy 
regulamin dofinansowania – od 2 maja br.), 

• działaniach prowadzonych przez Wydział w związku z ochroną hydrosfery, 
• działaniach prowadzonych przez Wydział z zakresu biosfery, 
• działaniach prowadzonych przez Wydział z zakresu ochrony litosfery, 
• działaniach prowadzonych przez Wydział z zakresu edukacji dla młodych 

mieszkańców, 
• dofinansowaniu do ogrzewania gazem, 
• o konieczności składania wniosków dot. zgłaszania szkód górniczych na 

odpowiednich drukach. 
 
 
Radny Zientek zainteresowany był kwestią wniosków dot. ekologicznego ogrzewania 
budynków mieszkalnych. Pani Kierownik Sittek – Goj oznajmiła, Ŝe w przypadku gdy 
ktoś złoŜył wniosek nie kwalifikujący się do przyznania dofinansowania przed 2 maja 
br. to wnioski te były odrzucane i zwracane. W takim przypadku wniosek naleŜy 
ponowić. 
 
Przewodniczący Komisji branŜowej poprosił o zabranie głosu Kierownika ZGKiW – 
Pana Arkadiusza Pamułę. Oznajmił on, Ŝe Zakład prowadzi działania związane  
z ochroną środowiska w 3 kategoriach: 

1. gospodarka ściekowa (system kanalizacyjny), 
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2. gospodarka wodna (wspomniał o obniŜeniu strat wody na terenie gminy, 
oszczędnościach, współpracy z kopalnią Budryk), 

3. gospodarka odpadami (w sposób pośredni – zabudowa koszy ulicznych, 
utrzymywanie ich, naprawa, akcje sprzątania, zbiórka odpadów 
wielkogabarytowych, prace porządkowe zw. z utrzymaniem terenów 
ogólnodostępnych). 

 
Radny Szołtysek spytał o ilość poborów wody na dobę przez Kopalnię. Kierownik 
odpowiedział, iŜ wielkość ta to ok. 2000 m3 na dobę. Dodał, Ŝe problemem jest 
nierównomierność poboru wody przez kopalnię. 
 
Radny Szołtysek poprosił następnie o parę słów dot. wywozu odpadów 
wielkogabarytowych. Kierownik wyjaśnił, Ŝe 2 lata temu cena usługi wynosiła 20 zł/m3 

zmielonych odpadów wielkogabarytowych. Aktualnie część firm się wycofała, została 
Firma Alba, ale cena wzrosła do 200 zł za m3. Kierownik oznajmił, Ŝe jeŜeli rada dziś 
przeznaczone środki na ten cel wystawka odbędzie się w dniach 12-16 maja br. 
 
Radny Szołtysek odczytał nadesłane przez KWK Budryk sprawozdanie z usuwania 
szkody górniczej na terenie Gminy Ornontowice w roku 2007. 
 
Przewodniczący Komisji OŚiPG poprosił następnie o zabranie głosu przedstawicieli 
KWK Boleław Śmiały. ...... (fragment wycięty w związku z ochroną danych 
osobowych)  oznajmił, Ŝe aktualnie kopalnia prowadzi prace badawcze pod terenem 
gminy Ornontowice, są to roboty mające za zadanie zbadanie zalegania złoŜa, 
uskoków. Co do zabezpieczenia obiektów przed wpływem przyszłej eksploatacji 
górniczej - procedury są zatwierdzone. 
 
Następnie głos zabrała Pani .......... z KWK Bolesław Śmiały. Podała informacyjnie, 
Ŝe w 2007r. po przeprowadzonej inwentaryzacji zabezpieczono  
6 budynków mieszkalnych na terenie gminy Ornontowicem kolejne 4 obiekty 
przewidziane są w najbliŜszym czasie do robót w ramach zabezpieczenia obiektów. 
Podkreśliła, Ŝe na dzień dzisiejszy szkody nie mogą być spowodowane przez 
eksploatację KWK Bolesław Śmiały – na pewno do 2009r. nie będzie prowadzona 
eksploatacja na terenie Ornontowic (ruszy w czerwcu 2009r.).  
 
W toku dyskusji padły pytani m. in. o: 

– strefę wpływów na ul. Akacjowej, 
– rejon ul. Marzankowice i Dworcowej, 
– przygotowanie do eksploatacji na ul. Bujakowskiej. 

 
Ad. 6 
Przewodniczący Komisji Stałych odczytali kolejno protokoły z poszczególnych 
posiedzeń Komisji, które miały miejsce od ubiegłej sesji Rady Gminy. 
 
Wiceprzewodnicząca Komisji Statutowej, radna Janina Kozioł, odczytała protokół  
z posiedzenia Komisji Statutowej z dnia 2 kwietnia br. 
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Ad. 7 
W tym punkcie Wójt Gminy odczytał informację o realizacji uchwał Rady Gminy  
i pracy Zespołu Kierującego Urzędem Gminy między sesjami, a jej treść stanowi 
załącznik nr 4  do protokołu . 
 
Ad. 8 
Będąc przy temacie dotyczącym sytuacji finansowej gminy, Wójt Gminy oddał głos 
Pani Skarbnik, która przedstawiła zestawienie dochodów na dzień 25.04.2008, 
którego treść stanowi załącznik nr 5  do protokołu . 
 
Radny Kotyczka zapytał o pozycje: Podatek od nieruchomości (wykonanie 176,37%) 
oraz Podatek dochodowy od osób prawnych (520,28%). 
 
Odpowiedziała Pani Skarbnik informując radnego, iŜ sprawa dot. Kopalni Budryk  
i wyrobisk górniczych za 2003 rok. Wspomniane środki wpłynęły od Jastrzębskiej 
Spółki Węglowej. SKO utrzymało w mocy decyzję gminy więc naleŜność za 2003 rok 
była wymagalna. Na skutek wysłanego upomnienia do JSW, po 2 spotkaniach 
ustalono, Ŝe środki te muszą być wpłacone do 24.04.2008r. i tak teŜ JSW uczyniła,  
w obawie przed wszczęciem egzekucji. Pani Skarbnik dodała, Ŝe wpłynęła pełna 
naleŜność wraz z odsetkami (w dniu dzisiejszym) za 2003 rok. Decyzje co do 
dalszych lat zostały złoŜone w SKO (kopalnia wniosła odwołanie za 2004-2007, SKO 
ma na rozpatrzenie 2 miesiące). 
 
Co do pozycji dot. podatku dochodowego od osób prawnych Pani Skarbnik 
nadmieniła, Ŝe środki te wpłynęły z Urzędu Skarbowego w Bielsku. 
 
Ad. 9 
W tym punkcie radni dyskutowali nad projektami poszczególnych uchwał: 
 
a) w sprawie: zmian bud Ŝetu gminy na rok 2008r. 
 
Projekt uchwały szczegółowo przedstawiła Pani Skarbnik. 
 
Następnie Wójt zwrócił uwagę m.in. na: 

• fakt, Ŝe w projekcie nie zawarto kwoty, która wpłynęła od JSW z tytułu  
wyrobisk górniczych, 

• wspomniał o konieczności przygotowania kancelarii tajnej,  
• wspomniał o środkach, które zostały zdjęte z innych zadań,  
• poruszył temat remontu oświetlenia w Parku Gminnym oraz zakupu sceny,  

co ma związek z Dniami Ornontowic, 
• nawiązał do środków na zorganizowanie tzw. Wystawki, 
• wspomniał o PB-W modernizacji ul. Leśnej. 

 
Brak pytań radnych. 
 
Głosowanie (stan 15 radnych):  

• Za: 15 
• Przeciw: 0 
• Głosy wstrzymujące: 0 
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Uchwała Nr XXI/146/08 w sprawie: zmian budŜetu gminy na rok 2008, na stan 
15-tu radnych została przyjęta jednogłośnie i stanowi załącznik nr 6   
do protokołu . 

 
b) w sprawie: przyj ęcia „Planu Odnowy Miejscowo ści na lata 2008-2014 – 
Gmina Ornontowice”. 
 
Projekt uchwały został odczytany przez Przewodniczącego Rady Gminy. 
 
Radna Kozioł zwróciła uwagę na niespójność dat – w załączniku ma być 2014  
(nie 2013). 
 
Radni nie wnieśli dalszych uwag do projektu. 
 
Głosowanie (stan 15 radnych):  

• Za: 15 
• Przeciw: 0 
• Głosy wstrzymujące: 0 

 
Uchwała Nr XXI/147/08 w sprawie: przyjęcia „Planu Odnowy Miejscowości na 
lata 2008-2014 – Gmina Ornontowice”, na stan 15-tu radnych została przyjęta 
jednogłośnie i stanowi załącznik nr 7  do protokołu . 

 
c) w sprawie: przyj ęcia „Gminnego planu gospodarki odpadami  
w Ornontowicach – aktualizacja_01”. 
 
Projekt uchwały został odczytany przez Przewodniczącego Rady Gminy. 
 
Radni nie wnieśli uwag do projektu. 
 
Głosowanie (stan 15 radnych):  

• Za: 15 
• Przeciw: 0 
• Głosy wstrzymujące: 0 

 
Uchwała Nr XXI/148/08 w sprawie: przyjęcia „Gminnego planu gospodarki 
odpadami w Ornontowicach – aktualizacja_01”, na stan 15-tu radnych została 
przyjęta jednogłośnie i stanowi załącznik nr 8  do protokołu . 

 
d) w sprawie: w okre ślenia górnych stawek opłat ponoszonych przez 
właścicieli nieruchomo ści za usługi w zakresie odbierania odpadów 
komunalnych oraz opró Ŝnienia zbiorników bezodpływowych na terenie Gminy 
Ornontowice. 
 
Projekt uchwały został odczytany przez Przewodniczącego Rady Gminy. 
 
Przewodniczący wspomniał, Ŝe w protokołach z posiedzeń Komisji zostały wniesione 
uwagi. Radny Kaczor oznajmił, Ŝe dyskusję w tym temacie wzbudziła wysokość 
górnej stawki za odbieranie odpadów. Wydaje się, Ŝe ustalenie stawek na 
przedstawionym poziomie moŜe prowokować przedsiębiorstwa wywoŜące odpady  
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w przypadku ewentualnego braku konkurencji do nieuzasadnionych podwyŜek. 
Radny zapytał czy w treści uchwały nie moŜna dopisać, iŜ dot. to tych, którzy nie 
mają w ogóle podpisanych umów. 
 
Radny Nowak w uzupełnieniu wyjaśnił czym spowodowane są obawy radnych  
(prowokacja przedsiębiorców do podniesienia stawek, chęć nie straszenia 
mieszkańców). Zapytał czy moŜliwe jest odpowiednie sformułowanie nagłówka 
projektu uchwały - w sprawie określenia górnych stawek opłat ponoszonych przez 
właścicieli nieruchomości za usługi w zakresie odbierania odpadów komunalnych 
oraz opróŜnienia zbiorników bezodpływowych na terenie Gminy Ornontowice dla 
właścicieli, którzy nie zawarli umów z Ŝadną z firm. 
 
Przewodniczący Rady dodał, Ŝe ta uchwała moŜe być prowokacją Ŝeby wykonawca 
zwiększył stawkę do kwoty maksymalnej. Podkreślił, Ŝe mieszkańcy nie będą czytać 
ustawy w tej kwestii.  
 
Następnie głos zabrał Mecenas Cichecki. Oznajmił, Ŝe konieczność podjęcia uchwały 
wynika wprost z przepisu (rada ustala, a nie moŜe ustalić – narzucona konieczność). 
Projekt ten ma ustalić górne stawki, ma to być wskazówka dla przedsiębiorcy jaką 
moŜe maksymalnie ustalić stawkę. Radca dodał, Ŝe tylko nierozsądnie myślący 
przedsiębiorca podwyŜszy koszty, poniewaŜ ryzykowałby utratę klientów. 
 
JeŜeli chodzi o pytanie radnego Nowaka co do zatytułowania nagłówka  
w w/w sposób radca oznajmił, Ŝe nie jest prawnie moŜliwe poniewaŜ byłoby to 
sprzeczne z przepisem. W takim przypadku decyzje wydaje Wójt, który spisuje 
umowę z firmą, kasuje w trybie egzekucji pieniądze, które musiała zapłacić 
przedsiębiorcy gmina. Natomiast projekt uchwały ma rangę przepisów prawa 
miejscowego. Od rady zaleŜy jaka będzie górna stawka. Radca dodał, Ŝe stawki tu 
przedstawione są relatywnie niŜsze niŜ stawki w innych gminach. 
 
Kolejno temat pokrótce jeszcze raz wyjaśniła Kierownik WŚPiGG, która oznajmiła, Ŝe 
stawki te są niskie. Przedstawiła takŜe sytuację, iŜ w przypadku gdy stawki będą 
niskie, a przedsiębiorca udowodni, Ŝe koszty wywozu faktycznie były wyŜsze, gmina 
musi wypłacić odszkodowanie przedsiębiorcy. PowyŜsze potwierdził radca prawny. 
 
Radny Nowak oznajmił, Ŝe na posiedzeniach Komisji pracownicy Urzędu 
przedstawiali inną interpretację uchwały (tj. określenie stawek dla osób, które nie 
mają zawartych umów). 
 
Radca Cichecki oznajmił, Ŝe nie ma podstaw prawnych dla tego typu uchwały. 
 
Pani Kierownik Sittek – Goj podkreśliła, Ŝe ta uchwała ma podwójne znaczenie: 
- dla mieszkańców, którzy nie mają zawartych umów, 
- dla przedsiębiorców, którzy nie mogą przekroczyć tych stawek. 
 
Radny Szołtysek zapytał kogo właściwie uchwała ma dotyczyć. Radca odparł, Ŝe 
przedsiębiorców. Dodał, Ŝe uchwałę naleŜy rozumieć w ten sposób, iŜ rada wskazuje 
stawki, które moŜe stosować przedsiębiorca wywoŜący w tej gminie śmieci. 
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Z uwagi na rozbieŜność stanowisk Wójt zaproponował zdjęcie projektu z porządku 
obrad.  
 
Przewodniczący przytoczył odpowiedni wycinek z Ustawy z 13.09.1996r.  
o utrzymaniu czystości i porządku w gminach (załącznik nr 9).   
Radny Zientek wniósł o wycofanie projektu. 
 
Przewodniczący Rady poddał wniosek pod głosowanie. 
 
Głosowanie (stan 15 radnych):  

• Za: 11 
 

Projekt Uchwały w sprawie: w określenia górnych stawek opłat ponoszonych 
przez właścicieli nieruchomości za usługi w zakresie odbierania odpadów 
komunalnych oraz opróŜnienia zbiorników bezodpływowych na terenie Gminy 
Ornontowice, na stan 15-tu radnych został wycofany  większością głosów  
z porządku obrad. 
 

e) w sprawie: zatwierdzenia projektu systemowego „R azem dąŜymy do 
sukcesu – aktywna integracja w Gminie Ornontowice”.  
 
Projekt uchwały został odczytany przez Przewodniczącego Rady Gminy. 
 
Radni nie wnieśli uwag do projektu. 
 
Głosowanie (stan 15 radnych):  

• Za: 15 
• Przeciw: 0 
• Głosy wstrzymujące: 0 

 
Uchwała Nr XXI/149/08 w sprawie: zatwierdzenia projektu systemowego 
„Razem dąŜymy do sukcesu – aktywna integracja w Gminie Ornontowice, na 
stan 15-tu radnych została przyjęta jednogłośnie i stanowi załącznik nr 10  do 
protokołu . 

 
f) w sprawie: zbycia w drodze przetargu działki poł oŜonej w Ornontowicach 
przy ulicy śabik. 
 
Projekt uchwały został odczytany przez Przewodniczącego Rady Gminy. 
 
Wójt wyjaśnił lokalizację działki na mapie. W toku dyskusji padło pytanie do radcy 
prawnego o moŜliwość określenia wprost w projekcie przeznaczenia tego terenu 
(parking). Wójt oznajmił, Ŝe chroni nas zapis w planie. Radca dodał, Ŝe 
przeznaczenie moŜna określić w przypadku uŜytkowania wieczystego,  
nie w przypadku zbycia na własność. 
 
Wójt, kontynuując, oznajmił, Ŝe są 2 podmioty zainteresowane budową parkingu.  
 
Radny Nowak wyraził obawę w związku z faktem, Ŝe nie ma pewności, Ŝe właściciel 
działki wybuduje tam parking. Radca odparł, Ŝe najistotniejszy jest tu zapis w planie  
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zagospodarowania, który określa przeznaczenie gruntu. Co do obawy czy właściciel 
nie będzie chciał odsprzedać gruntu z zyskiem, radca zasugerował wprowadzenie  
w warunkach przetargu prawo odkupu.  
 
Radni nie wnieśli dalszych uwag do projektu. 
Głosowanie (stan 15 radnych):  

• Za: 12 
• Przeciw: 1 
• Głosy wstrzymujące: 2 

 
 

Uchwała Nr XXI/150/08 w sprawie: zbycia w drodze przetargu działki 
połoŜonej w Ornontowicach przy ulicy śabik, na stan 15-tu radnych została 
przyjęta 12 głosami „za”, przy 1 przeciwnym i 2 wstrzymujących się i stanowi 
załącznik nr 11  do protokołu . 

 
g) w sprawie: zmiany Uchwały Nr LII/348/06 Rady Gmi ny Ornontowice z dnia 
21.06.2006r. w sprawie sposobu podziału środków na doskonalenie zawodowe 
nauczycieli, form tego Ŝ doskonalenia oraz zasad i trybu przyznawania tych 
środków. 
 
W nagłówku projektu uchwały wprowadzono zmianę, na skutek czego nagłówek 
projektu przyjął następujące brzmienie: „Projekt uchwały Nr ... Rady Gminy 
Ornontowice z dnia 30.04.2008r. w sprawie: zmiany uchwały Rady Gminy 
Ornontowice w sprawie sposobu podziału środków na doskonalenie zawodowe 
nauczycieli, form tegoŜ doskonalenia oraz zasad i trybu przyznawania tych środków”. 
 
Projekt uchwały został odczytany przez Przewodniczącego Rady Gminy. 
 
Radni nie wnieśli dalszych uwag do projektu. 
 
Głosowanie (stan 15 radnych):  

• Za: 14 
• Przeciw: 0 
• Głosy wstrzymujące: 1 

 
Uchwała Nr XXI/151/08 w sprawie: zmiany uchwały Rady Gminy Ornontowice w 
sprawie sposobu podziału środków na doskonalenie zawodowe nauczycieli, form 
tegoŜ doskonalenia oraz zasad i trybu przyznawania tych środków, na stan 15-tu 
radnych została przyjęta 14 głosami „za”, 1 wstrzymujący i stanowi załącznik  
nr 12 do protokołu. 

 
 

h) w sprawie: zmian w Statucie Zakładu Gospodarki K omunalnej  
i Wodoci ągowej. 
 
Projekt uchwały został odczytany przez Przewodniczącego Rady Gminy. 
 
Kierownik ZGKiW Arkadiusz Pamuła wyjaśnił, Ŝe zmieniła się lokalizacja zakładu,   
od 1 maja Zakład funkcjonować będzie w nowym obiekcie. Decyzją Wójta Zakład ma 
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zarządzać tymŜe budynkiem. Musi mieć na to moŜliwość prawna stąd projekt 
uchwały. 
 
Wójt dodał, Ŝe Kierownik Zakładu zarządzał będzie częścią administracyjną starego 
budynku urzędu gminy, poniewaŜ ta jednostka ma większy budŜet.  
Radni nie wnieśli dalszych uwag do projektu. 
 
Głosowanie (stan 15 radnych):  

• Za: 15 
• Przeciw: 0 
• Głosy wstrzymujące: 0 

 
Uchwała Nr XXI/152/08 w sprawie: zmian w Statucie Zakładu Gospodarki 
Komunalnej i Wodociągowej, na stan 15-tu radnych została przyjęta jednogłośnie 
i stanowi załącznik nr 13  do protokołu. 

 
i) w sprawie: przyj ęcia zmian do regulaminu dostarczenia wody  
i odprowadzania ścieków na terenie Gminy Ornontowice. 
 
Projekt uchwały został odczytany przez Przewodniczącego Rady Gminy. 
 
Radni nie wnieśli uwag do projektu. 
 
Głosowanie (stan 15 radnych):  

• Za: 15 
• Przeciw: 0 
• Głosy wstrzymujące: 0 

 
Uchwała Nr XXI/153/08 w sprawie: przyjęcia zmian do regulaminu 
dostarczenia wody i odprowadzania ścieków na terenie Gminy Ornontowice, 
na stan 15-tu radnych została przyjęta jednogłośnie i stanowi załącznik nr 14  
do protokołu . 

 
j) w sprawie: zmian w uchwale w sprawie ustanowieni a statuetki o nazwie 
„Ornontowickie Bzy” dla uhonorowania osób zasłu Ŝonych dla społeczno ści 
gminy. 
 
Projekt uchwały został odczytany przez Przewodniczącego Rady Gminy. 
 
Przewodniczący spytał czy Komisja BudŜetu i Mienia, zgodnie z treścią odczytanego 
protokołu  podtrzymuje aby skreślić pkt 6. W odpowiedzi radny Nowak oznajmił, Ŝe 
ów zapis jest bezsensowny. Ilość wniosków będzie niepotrzebnie rosła.  
 
Pani Sekretarz oznajmiła, Ŝe powodem przedmiotowego zapisu był fakt, iŜ wnioski 
powtarzają się wielokrotnie.  
 
Wójt oznajmił, Ŝe z punktu widzenia Kapituły jest wygodniej jeŜeli wniosek jest 
powtórzony, z drugiej strony, jeŜeli dany wniosek kolejny rok odpada, moŜe to 
zniechęcić wnioskodawcę. Jednak równie istotny jest fakt, iŜ np. dana organizacja nie 
będzie chciała nominować kandydata, którego nominowała w latach poprzednich. 
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W toku dyskusji ustalono, aby dopisać zwrot: „wniosek taki moŜna złoŜyć ponownie”.   
 
Zmiana treści pkt 6 to autopoprawka Przewodniczącego, nie wymagająca osobnego 
głosowania. 
 
Radny Milanowski zasugerował wykreślenie maksymalnej ilości przyznawanych 
statuetek, uwaŜając, Ŝe w ten sposób statuetka moŜe stracić na wartości.  
W odpowiedzi Wójt oznajmił, Ŝe róŜne są lata, róŜna ilość kandydatów, tak więc 
trzeba się tu kierować rozsądkiem Kapituły. 
 
Radni nie wnieśli dalszych uwag do projektu. 
 
Głosowanie (stan 15 radnych):  

• Za: 14 
• Przeciw: 0 
• Głosy wstrzymujące: 1 

 
Uchwała Nr XXI/154/08 w sprawie: zmian w uchwale w sprawie ustanowienia 
statuetki o nazwie „Ornontowickie Bzy” dla uhonorowania osób zasłuŜonych dla 
społeczności gminy, na stan 15-tu radnych została przyjęta 14 głosami „za” przy  
1 wstrzymującym i stanowi załącznik nr 15  do protokołu. 

 
k) w sprawie: wyra Ŝenia zgody na u Ŝycie herbu Gminy Ornontowice. 
 
Projekt uchwały został odczytany przez Przewodniczącego Rady Gminy. 
 
Głos zabrał Radca Cichecki, który przekazał treść rozmowy z radcą prawnym 
Starostwa Powiatowego. Oznajmił, Ŝe Wojewoda wszczął postępowanie nadzorcze 
wobec uchwały Starostwa, poniewaŜ Rada Powiatu uchwaliła projekt odznaczenia 
bez uzyskania opinii Komisji Heraldycznej. Ponadto Radca uwaŜa, Ŝe niewłaściwym 
jest uŜycie pojęcia „odznaczenie”, które zarezerwowane być powinno dla odznaczeń 
rangi państwowej. Z uwagi na powyŜsze Radca zasugerował aby nie podejmować  
w chwili obecnej tej uchwały. 
 
Przewodniczący Rady postawił wniosek formalny o wycofanie projektu uchwały  
z porządku obrad. Wniosek przyjęto jednogłośnie. 
 

Projekt uchwały w sprawie: wyraŜenia zgody na uŜycie herbu Gminy 
Ornontowice, został wycofany z porządku obrad. 

 
Ad. 10 
W Sprawach bieŜących Przewodniczący Rady Gminy wspomniał o terminach: 

- wspólnego posiedzenia Komisji Stałych – 9 maj godz. 15.15, 
- sesji Rady Gminy - 12 maj godz. 15.15, 
- posiedzenia Komisji Statutowej - 7 maj godz. 15.30. 

Ponadto poinformował o wpłynięciu pisma od Pana .......... . (fragment wycięty w 
związku z ochroną danych osobowych). 
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Ad. 11 
W kolejnym punkcie Zastępca Wójta omówił pokrótce przebieg realizowanych na 
terenie Gminy inwestycji. 
 
Radni nie wnieśli do wypowiedzi Zastępcy Wójta Ŝadnych pytań i uwag. 
 
Ad. 12 
Nie wpłynęły interpelacje radnych. 
 
Ad. 13 
W „Wolnych głosach i wnioskach” głos zabrali radni. 
 
Radny Bijak poinformował o powstaniu Internetowego Centrum pod nazwą 
„Internetowe Centrum Edukacyjno – Oświatowe na Wsi”. 
 
Wspomniał takŜe, iŜ 10 maja będą miały miejsce obchody Dnia StraŜaka i 10-lecie 
powołania Zarządu Powiatowego Związku Ochotniczych StraŜy PoŜarnych RP  
w Powiecie Mikołowskim.  
 
Radny Kotyczka zwrócił uwagę, iŜ pod koniec miesiąca firma Remondis miała 
przeprowadzić zbiórkę szkła, czego nie zrobiła. 
 
Radny Jaskółka poruszył kwestię pisma skierowanego do radnych przez 
mieszkańców ul. Leśnej (apel o zachowanie zakątka i nie sprzedawanie go). Wójt 
odparł, Ŝe na skierowane do niego pismo w tej kwestii została wystosowana 
odpowiedź. Dodał, Ŝe cieszy go inicjatywa mieszkańców, natomiast podział, skoro 
został rozpoczęty, musi zostać dokończony. Teren będzie przygotowany do jego 
zbycia, jeŜeli nie będzie normalnie uŜytkowany, poniewaŜ gmina nie moŜe ciągle 
wykonywać w tym miejscu prac porządkowych. Wójt poprosił o kolejną inicjatywę 
radnego Kaczora w tej kwestii. 
 
W dalszej części Wójt nawiązał do kwestii wyrobisk górniczych. 
 
Poruszył równieŜ temat zakończonego turnieju w siatkówce o Puchar Wójta Gminy. 
 
Radny Kotyczka zwrócił się do Zastępcy Wójta z informacją, iŜ po ostatnich 
inwestycjach nie został uporządkowany teren (obiecany termin do 30 maja). 
 
Ad. 14 
W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący Rady Gminy 
podziękował wszystkim za udział i o godz. 20.40 zakończył sesję Rady Gminy 
Ornontowice. 
 
 

Przewodniczył: 
 

Stanisław Malczyk 
(-) Przewodniczący Rady Gminy 

 
Protokołowała: Iwona Skrzypczyk 
 


